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Spørgsmål nr. 68 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren i forlængelse af REU alm. del (2017-18) – 
spørgsmål 1127 svare konkret på, hvornår de første kameraer 
blev sat op samt hvor mange?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende: 

 

”Rigspolitiet kan oplyse, at de første kameraer blev sat op på to 
fynske motorvejsbroer den 1. februar 2018. Det drejede sig om 
i alt fire kameraer (to kameraer pr. bro).  
 
De næste kameraer blev sat op på to broer i Københavnsområdet 
henholdsvis den 23. og 30. juli 2018. Det drejede sig om i alt 
fire kameraer (to kameraer pr. bro). 
 
Rigspolitiet har på baggrund af en analyse af, hvor den operative 
nytteværdi af synlig tv-overvågning må antages at være størst, 
lokaliseret de 30 vejbroer, hvor der skal etableres synlig tv-over-
vågning. Der er nu etableret permanent tv-overvågning på alle 
disse 30 vejbroer.   
 
Der er herudover opsat et antal skjulte kameraer i efterforsk-
ningsøjemed på vejbroer. 
 
For så vidt angår årsagen til, at der er forløbet mere end fem 
måneder, fra der blev etableret tv-overvågning på de første to 
vejbroer, til der blev etableret tv-overvågning på flere vejbroer, 
henvises til Rigspolitiets bidrag til Justitsministeriets besvarelse 
af 10. oktober 2018 af spørgsmål nr. 1127 (Alm. del) fra Folke-
tingets Retsudvalg. Det fremgår bl.a. heraf, at Rigspolitiet be-
klager, at der er gået længere tid med opsætningen af kamera-
erne, end der burde.” 
 

 

 

 


